淡江大學98學年度第2學期課程教學計畫表
	程名稱
	（中）俄語會話(四)
	授課教師
	那達怡

	
	（英）RUSSIAN CONVERSATION (IV)
	
	

	開課系級
	（中）俄文四B
	開課資料
	■必修

□選修
	□0（單學期）
□1（上學期）   ■2（下學期） □3（第3學期）期）期）
	 2學分
	先修科目
	（中）無

	
	（英）TFUXB4B
	
	
	
	
	
	（英）NONE

	學系教育目標
	學生基本能力

	1.培養具人文素養之專業俄語人才。

2.著重學生具有正確價值觀、獨立分析之能力。

3.並洞悉社會動向，提升國際交流之溝通能力。4.培養學生具備聽、說、讀、寫、譯五項基礎語 

言技能。

5.培養學生熟悉俄羅斯人文、歷史與國情相關知
識，以因應國家多元發展之需求。
	A.俄語聽、讀、說、寫的能力

B.譯：能翻譯基本商業俄文或一般性文章

C.具備基本的商務俄文知識

D.通過俄語檢定一級

E.具備認識俄羅斯國家概況的能力

F.具備蒐集、分析與報告俄文資料的能力  

G.具備獨立思考、自主學習、終生學習的能力

H.具備國際觀及跨文化溝通的能力

	 課程簡介 （限50~100字）
	（中）本課程為基礎俄語訓練，分為「談論求學與就業」、「談論職業」、「談論民族與語言」、「談論國外求學」、「認識商務」、「認識為國宣傳」等單元，訓練學生高級俄語會話。

	
	（英）Speaking Russian on different special topics is practiced in this course.

	本課程教學目標與學生基本能力相關性

一、目標層次（選填）：1記憶、2瞭解、3應用、4分析、5評鑑、6創造。

二、單項教學目標分別對應「目標層次」有多項時，僅填列最高層次項即可（例如：「目標層次」可對應2、3項時，僅取3；對應3、5、6項時僅取6）。惟各項課程教學目標對應該系「學生基本能力」時，則可填列多項「學生基本能力」（例如：A、AD、BEF）。

	中文
	英文
	相關性

	
	
	目標層次
	學生基本能力

	1
	1. Students will achieve communicative competence in different socially important formal and informal situations.
	2
	ADH

	2
	2. Students will be able to initiate a dialog-cross-questioning in the relevant situations of interview, applying educational institutions, booking a tour.
	3
	ADH

	3
	3. Students will be able to produce a monologue with the support on video, to describe situation, characters, their behavior, and the motives of behavior, to voice assumptions. 
	4
	ADH

	4
	4.  Students will be able to voice their point of view on the urgent contemporary themes of the problematic nature: globalization, scientific and technical progress, the problems of ecology and culture.
	3
	ADH

	5
	5. Students will improve conversational and listening skills, will enlarge lexical reserve, and learn the stylistic versions of Russian vocabulary and phraseology. 
	3
	ADH

	課程目標之教學策略與評量方法

	課程目標
	教學策略（課堂講授、分組討論、參觀實習、其他）
	評量方法（出席率、報告、討論、小考、期中考、期末考、其他）


	1. Students will achieve communicative competence in different socially important formal and informal situations.
	課堂講授、分組討論
	平時成績、
小組成績、
期中考成績、
期末考成績

	2. Students will be able to initiate a dialog-cross-questioning in the relevant situations of interview, applying educational institutions, booking a tour.
	課堂講授、分組討論
	平時成績、
小組成績、
期中考成績、
期末考成績

	3. Students will be able to produce a monologue with the support on video, to describe situation, characters, their behavior, and the motives of behavior, to voice assumptions. 
	課堂講授、分組討論
	平時成績、
小組成績、
期中考成績、
期末考成績

	4.  Students will be able to voice their point of view on the urgent contemporary themes of the problematic nature: globalization, scientific and technical progress, the problems of ecology and culture.
	課堂講授、分組討論
	平時成績、
小組成績、
期中考成績、
期末考成績

	5. Students will improve conversational and listening skills, will enlarge lexical reserve, and learn the stylistic versions of Russian vocabulary and phraseology. 
	課堂講授、分組討論
	平時成績、
小組成績、
期中考成績、
期末考成績

	授 課 進 度 表

	週次
	內容（Subject/Topics）
	備註

	1
	Диалоги на основе предложенных ситуаций. Запись на курсы иностранных языков.

Стилистические варианты лексики и фразеологии.
	

	2
	Монолог на основе просмотренного видеосюжета.

Стилистические варианты лексики и фразеологии.
	

	3
	 Диалоги на основе предложенных ситуаций. Собеседование при приеме на работу.
Стилистическое использование синтаксических конструкций
	

	4
	Монолог на основе просмотренного видеосюжета.

Стилистические варианты лексики и фразеологии. 
	

	5
	Диалоги на основе предложенных ситуаций. Совет другу, который ищет работу.
Стилистическое использование синтаксических конструкций.
	

	6
	 Монолог на основе просмотренного видеосюжета.

Стилистические варианты лексики и фразеологии.
	

	7
	教學觀摩週
	

	8
	Диалоги на основе предложенных ситуаций. Обращение в туристическую фирму.
Стилистические варианты лексики и фразеологии.
	

	9
	Повторение.
	

	10
	期中考試週
	

	11
	Дискуссия на социально значимую тему. Современные экологические проблемы.
	

	12
	Дискуссия на социально значимую тему. Научно-текхнический прогресс: за и против.
	

	13
	Дискуссия на социально значимую тему. Глобализация: за и против.
	

	14
	Искусство в нашей жизни. Дискуссия. Неформальный стиль.
	

	15
	畢業考試週
	

	16
	
	

	17
	
	

	18
	
	

	教學設備
	□電腦   □投影機   □其他（　　　　　　　　）

	教材課本
	A.Родимкина, Н.Ландсман «Россия день за днём», вып. 1. СПб, 2009.

	參考書籍
	

	批改作業篇數
	篇（本欄位僅適用於所授課程需批改作業之課程教師填寫）

	學期成績計算方式
	□平時成績：   ％   (期中考成績： 50  ％    (期末考成績：50  ％
□作業成績：   ％   □其他（                      ）：   ％

	備考
	教學計畫表上傳步驟：教務處首頁點選「教務資訊」→「教學計畫表上傳」；網址：http://ap09.emis.tku.edu.tw/。
※非法影印是違法的行為。請使用正版教科書，勿非法影印他人著作，以免觸法。


表單編號：ATRX-Q03-001-FM201-02

